
Visitasprotokoll Båtsfjord menighet. 

22.-26. mars 2017. 

Visitasen ble ledet av biskop Olav Øygard. Han ble ledsaget av fungerende prost Hans Erik Holm og 

ledsaget av rådgiver Jon Marius Kobro Hammer. 

Onsdag 22. mars  

Kl. 12-1445. Prostisamling i Varanger prosti. 

Tilstede. Biskop Olav Øygard, Fung. Prost Hans Erik Holm, teologisk rådgiver Jon Marius Kobro 

Hammer, Spr. i Båtsfjord, Ingfrid Norum, spr. i Vardø, Magnhild Helberg, spr. i Vadsø, Jan 

Sommerseth, spr. i Sør-Varanger Einar Aksel Fagerheim, , vikarprest Ester Lønmo, vikarprest Torbjørn 

Brox Webber. 

Biskopen orienterte om aktuelle saker i Den norske kirke og bispedømmet. Prostiets prester løftet 

frem lokale forhold. 

Kl. 19-21 Menighetsrådsmøte. Tema «diakoni og økt gudstjenestedeltakelse». 

Tilstede. Biskop Øygard, fung. Prost Holm, rådgiver Hammer, spr. Norum, Menighetsrådsleder Hilde 

Lund, menighetsrådsmedlemmene Mona Lill Jessen, Mona Wrengsted, Geir Jarle Svendsen, Roy 

Eriksen og Solfrid Eriksen. 

To saker ble drøftet. 

07/17 Menighetsrådet er bekymret for å dele presten med Berlevåg. 

Det ble uttrykt bekymring for at den vakante prestestillingen i Berlevåg skal dekkes opp permanent 

med prest fra Båtsfjord. Det betyr mindre prest i Båtsfjord. 

Biskopen orienterte om Nord-Hålogaland bispedømmes økonomiske situasjon som har medført 

vakansestyring og ansettelsesstopp i årene 2017-2018. Det er i utgangspunktet prosten som fordeler 

sine presteressurser etter behov. Men Berlevåg har blitt betjent med enkelttjenester av prest fra 

både Indre Finnmark og flere av Varangers prester. 

08/17 Økt gudstjenestedeltakelse. 

Så lenge barn er delaktige i gudstjenesten stiller de voksne i en viss grad opp. Det ble uttrykt håp om 

at trosopplæringstiltak gir deltakerne positiv opplevelse av kirkegang, slik at det blir naturlig å 

fortsette å gå i kirken. 

Det ble også pekt på at det er utfordrende med deltidsstilliner. Organiststillingen ble lyst ut som 50% 

stilling, og det responderte ingen kvalifiserte søkere. Videre er trosopplæringsstillingen delt 10+10% 

med Berlevåg. Hilde Lund har fungert i denne med tanke på å skrive plan for begge menigheter. 

Biskopen utfordret menighetsrådets medlemmer til selv å gå i kirken.  

Han ba også om et klarere skille av Menighetsråd og Fellesråd i saksbehandlingen på møtene. 

Videre gjorde biskopen menighetsrådet oppmerksom på at man skiller mellom hva som er 

trosopplæringstiltak og hva som er samarbeid kirke-skole. Det er viktig å skille mellom dette. 

Båtsfjord har sin trosopplæringsplan innsendt til 2. gangs godkjenning hos biskopen. Det er viktig å få 

tiltak inn i planverktøyet. Trosopplæringsmidler og tiltak er underlagt et strikt rapporteringssystem. 
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Torsdag 23. mars 

Kl. 0900 Møte med ansatte på kirkekontoret.  

Møtet ble ledet av Kirkevergen og biskop, rådgiver, prost, sokneprest, kirketjener og 

menighetsrådsleder deltok. Samtaletema rundt arbeidsforhold. Kontorer, instrukser mm. 

 

Kl. 1015 Besøk ved Båtsfjord Helsesenter.  

Andakt ved sokneprest Norum. Hilsen ved biskopen.  

 

Kl. 1130 Besøk ved Båtsfjord Service AS, Holmen 

Thor Eirik Antonsen ga en omvisning på Båtsfjord Service. Han orienterte om virksomheten og det ble 

demonstrert flere produksjonsenheter. Biskopen fikk gode samtaler med flere av brukerne. 

 

Kl. 14.00 Besøk ved Båtsfjord videregående skole 

Rektor Øyvind Hauken ledet besøket. Han orienterte biskopen med følge om den kuriøse 

organiseringen som kanskje landets eneste kommunale, private skole. 

Elevene Jon Henrik, Nico og Kathrin ga en skolepresentasjon med fokus på satsingsområdene 

entrepenørskap og bedriftsutvikling. 

De prisvinnende elevbedriftene «Ordo-forfriskende kildevann» og «God sommer- Myggfella 

Mosquito finito» ble demonstrert ved videopresentasjon. 

Biskopen orienterte elevene om sine ansvarsoppgaver og ble utfordret av dem på trosbekjennelsen 

og bispekorset. 

Kl 19.30 Sangkveld i Båtsfjord kirke  

Det ble en trivelig sangstund i kirken med deltakelse av Barnekor med elever fra 5. klasse og lærer 

Kirsi RantalaKl 

Fredag  24. mars  

Kl 09.30 Møte med kommunen på Båtsfjord Brygge  

Møtet ble ledet av ordfører Geir Knutsen, assistert av rådmann Trond Henriksen. De presenterte 

Båtsfjord som «Fiskerihovedstaden» med slagordet «Top of the World». Båtsfjord har en naurlig 

havn som beskytter mot vær og vind. Kommunen har overlevd flere kriser i fiskeriet gjennom de siste 

tiårene og preges av optimisme og vekst der andre kommuner i regionen opplever det motsatte. De 

største næringene er fiskeri og oppdrett. Det foregår en stor vindkraftutbygging og en økende 

turisme, deriblant fugletitting. Kommunen har per dags dato 2267 innbygere og preges av en positiv 

utvikling. De ønsker å ta del i petroleumsutviklingen i Barentshavet. For øvrig satses det på fornying 

av kommunale bygg som skole, bibiliotek og kino. 

Biskop Olav orienterte om reformene i kirken på nasjonalt plan.  



Rådmannen påpekte at kirken er nevnt i kriseplanverket. Kommunen vil følge opp dette med tydelig 

informasjon om kirkens rolle, samt kalle inn til øvelser på dette.  

Et annet viktig punkt gjelder utvidelse av kirkegården. Dette er påkrevet, da Båtsfjord nærmer seg et 

lovfestet minimum av gravplasser. Det ble uttrykt forståelse fra dette fra ordfører og rådmann. 

Økonomi: Fellesrådet vil fremlegge en prioritert liste over vedlikeholdsbehov. Kommunen tar initiativ 

til å etablere jevnlige kontaktmøter med fellesrådet som en fast rutine for å skaffe seg oversikt og 

forståelse av kirkens aktiviteter og behov. 

Fra kirkelig hold ble det påpekt hvordan kirken bidrar inn i samfunnslivet i kommunen gjennom kriser 

og gleder. Og i flyktningearbeid kan kirken bidra med integrering. 

Det ble også luftet en tanke om å utlyse den ubesatte organiststillingen i kombinasjon med en 

kommunal stilling, f.eks i kulturskolen. 

 

Kl 11.45 Besøk på Båtsfjord skole 

Møtet ble innledet med samtale på rektor Børre Steinar Børresens kontor. Fra skolen stilte også 

Vanja Karstensen. Samtalen gikk i hovedsak på den betydelige andelen av barn med 

fremmedspråklige bakgrunn, særlig på 1.-4. trinn. Det er unger fra bl.a. Baltikum, Finland, Russland, 

Ukraina, Polen, Romania, Bulgaria, Island og Færøyene. Skolen gir morsmålsundervisning i finsk og 

latvisk. Som språkfag er russisk populært. Språkmessig er Båtsfjord en smeltedigel av norske 

dialektlyder. Dette har sin bakgrunn i tiden etter 2. verdenskrig da kommunen var som et Klondike 

som tiltrakk seg lykkejegere fra fjernt og nær. 

Videre påpekte rektor Børresen at det er velvilje i lokalt næringsliv til å støtte skolen, og samarbeidet 

mellom skole og kirke er tett.  

Deretter hadde biskopen et klasseromsbesøk i 8.kl med mange av neste års konfirmanter.  

Kl. 13.00 Besøk ved Nordskogen barnehage 

Styrer i barnehagen, Britt Myklebust Hansen tok imot. Det ble et kort møte med barna. De sang et 

par sanger, og mange hadde med tegninger og hilsener til biskop Olav. Også her påpekte de ansatte 

en antatt fremtid med stor variasjon av fremmedspråklig bakgrunn.  

Kl. 14.00 Fagmøte med ansatte/stab. Tema trosopplæring. 

Prosten ledet møtet som tok for seg trosopplæringstiltak. Båtsfjord menighets trosopplæringsplan er 

under arbeid og det ble en samtale om plassering av ulike tiltak på faste dager i kirkeåret. Biskopen 

var tydelig på at ved merkedager er det viktig å ta utgangspunkt i dagens prekentekst. På ordinære 

søndager kan dagens prekentekst etter søknad erstattes med en av kjernetekstene i lokal 

trosopplæringsplan. Det er likevel viktig at om man har tiltak på fast plass i kirkeåret, kan man ikke 

innrette seg slik at den ordinære prekenteksten aldri blir lest og preket over. Trosopplæringsplanen 

må ta høyde for at både gudstjenestene og trosopplæringstiltakene gir kirkegjengere og deltakere et 

bredt utvalg av de sentrale bibeltekster.  

 

Søndag 26. mars 

 Kl. 11.00 Visitasgudstjeneste 



Gudstjenesten ble ledet av prost og sokneprest. 

Med deltakelse av biskopen, damekoret, konfirmanter, menighetspedagog og menighetsrådsleder. 

 

Kl. 12.00 Kirkekaffe med visitasberetning. 

Biskopen holdt sitt foredrag og menighetsrådsleder ledet kirkekaffen med takketaler. 

 


